
 

Protokół nr 14/20 

 posiedzenia 

Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych  

i Porządku Publicznego 

z dnia 20 stycznia 2020 r.  

 

 

Ad 1 

Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Mirosława Bigaj, która powitała 

członków Komisji.  

 

 

Ad 2 

Obecni: 

 Przewodnicząca: Mirosława Bigaj, 

 Wiceprzewodniczący  Antoni Kuś,  

 Członkowie:  Dominik Jankowiak, 

Szymon Jakubowski, 

Piotr Kogut, 

Mikołaj Rogala, 

Alfred Siama. 

 

Podczas stwierdzania quorum nieobecny był Radny Mikołaj  Rogala oraz Radny Alfred 

Siama Siama 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 3) 

Ustalenia porządku obrad.  

Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj przedstawiła porządek obrad.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Porządek obrad  nr 14/20 Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i 

Porządku Publicznego: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2019 r. 

5. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2020 r. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

 

 

 

 



Ad 4)  

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2019 r.  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj. 

Komisja w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 2 nieobecnych przyjęła następujące 

sprawozdanie za 2019 r.:  

 

1. W 2019 r.  Komisja Samorządowo-Organizacyjna, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  w trakcie realizacji planu pracy obradowała na posiedzeniach  zachowując 

quorum umożliwiające podejmowanie wiążących postanowień. 

 

2. W skład komisji wchodzili: 

Przewodnicząca:    Mirosława Bigaj, 

Wiceprzewodniczący:    Antoni Kuś, 

 Członkowie:    Dominik Jankowiak, 

      Szymon Jakubowski, 

      Piotr Kogut, 

      Mikołaj Rogala, 

      Alfred Siama.    

    

3. Celem posiedzeń było: 

a) opiniowanie projektów uchwał przekazanych przez Przewodniczącego Rady Powiatu 

Gostyńskiego,  

b) współpraca z Komisją Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego działającą przy Staroście 

Gostyńskim, 

c) współpraca z jednostkami lokalnego samorządu terytorialnego oraz Wydziałem Oświaty i 

Spraw Społecznych w zakresie edukacji i służby zdrowia,  

d) wizytacja Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w celu zapoznania się 

z bieżącą działalnością oraz planami na przyszłość, 

e) wizytacja Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu w celu zapoznania się z 

informacją na temat funkcjonowania Punktu Wsparcia dla Osób Niepełnosprawnych i ich 

Rodzin, 

f) wizytacja Domu Dziecka w Bodzewie,  

g) wizytacja Domu Pomocy Społecznej w Chwałkowie i Domu Pomocy Społecznej w Rogowie 

w celu zapoznania się z ich bieżącym funkcjonowaniem i planami na przyszłość, 

h) wizyta w Bonifraterskim Ośrodku Interwencji Kryzysowej w Piaskach, 

i) zapoznanie z informacją na temat stanu przygotowania placówek oświatowych do nowego 

roku szkolnego z uwzględnieniem wyników rekrutacji klas I.  

j) omówienie tematu dotyczącego organizacji szkół w roku szkolnym 2019/2020 oraz subwencji 

oświatowej i innych źródeł finansowania szkół, 

k) zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu 

na 2020 r. oraz uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028. 

 

 

 

 

 



Ad 5)  

Przyjęcie planu pracy Komisji na 2020 r.  

Przewodnicząca Mirosława Bigaj przedstawiła następującą propozycję planu pracy na 

2020 r.  

1. Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Gostyńskiego w zakresie kompetencji 

Komisji. 

2. Współpraca z Komisją Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego działającą przy 

Staroście Gostyńskim. 

3. Współpraca z jednostkami lokalnego samorządu terytorialnego. 

4. Bieżąca analiza bezpieczeństwa publicznego. 

5. Współpraca z Wydziałem Oświaty i Spraw Społecznych w zakresie edukacji i służby 

zdrowia. 

6. Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

z uwzględnieniem wyników rekrutacji klas I. Organizacja szkół i placówek w roku 

szkolnym 2020 /2021. 

7. Subwencja oświatowa i inne źródła finansowania szkół. 

8. Podejmowanie spraw związanych z  wykonywaniem mandatu radnego. 

9. Wizyty w wybranych jednostkach powiatowych w celu zapoznania się z ich bieżącym 

funkcjonowaniem i planami na przyszłość. 

 

Radny Antoni Kuś zapytał o punkt dotyczący współpracy z Komisją Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego działającą przy Staroście Gostyńskim. 

Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że ta komisja zazębia się jeżeli chodzi o 

większość naszych uchwał. Dodała, że ta komisja zbiera się 3 razy do roku. Dodała, że 

nasza Komisja opiniuje również każdego roku sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.  

Radny Kuś poinformował, że składał wnioski drogowe do tej Komisji i nie otrzymał żadnych 

odpowiedzi. 

Pani Joanna Bilińska wyjaśniła, że rozpatrywanie tego typu wniosków nie należy do 

kompetencji tej Komisji, ale do Komisji ds. bezpieczeństwa ruchu drogowego na drogach 

powiatowych i gminnych na terenie powiatu gostyńskiego, która funkcjonuje przy Wydziale 

Komunikacji i Dróg referacie ds. Dróg.  

 

Na posiedzenie Komisji przybył Pan Alfred Siama 

 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby w punkcie „Wolne głosy i wnioski” członkowie 

Komisji złożyli propozycje, do jakich jednostek organizacyjnych  Komisja chciałaby się udać 

w roku bieżącym. 

 

Przedstawiony przez Przewodniczącą Komisji plan pracy został przyjęty w wyniku 

głosowania: 6 głosów ”za” 1 nieobecny.   

 

Ad 6)  

W punkcie „wolne głosy i wnioski” głos zabrał Pan Alfred Siama. Zaproponował, aby w 

bieżącym roku Komisja udała się z wizytacją do wybranych jednostek oświatowych, 

ponieważ bardzo dużo dzieje się na tym podwórku oświatowym. Dodał, że kolejna reforma 

ruszyła i obecne klasy pierwsze są kształcone wg. nowych zasad. Dlatego warto odwiedzić 

niektóre szkoły.  



Etatowy Członek Zarządu Szymon Jakubowski poinformował, że w pierwszym tygodniu 

ferii prawdopodobnie odbędzie się sesja, ponieważ przyszły dzisiaj aneksy na drogi i należy 

zmienić plan finansowy. Dodał, że czekamy również na trzeci aneks.  

Po przeprowadzonej dyskusji Komisja ustaliła, że  w kwietniu br. przeprowadzi wizytację w 

ZSZ w Gostyniu na ul. Poznańskiej, a wizytację w ZSO w Gostyniu przeprowadzi w czerwcu 

br.  

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby Komisja przeprowadziła wizytację  Wydziału 

Komunikacji i Dróg, aby pochylić się nad pracą wydziału. W związku z wyżej przedstawioną  

propozycją komisja ustaliła termin posiedzenia na dzień 6 lutego na godz. 11:00. Komisja 

spotka się w referacie ds. dróg na ul. Poznańska 200. Omówione zostaną sprawy dotyczące 

funkcjonowania referatu ds. dróg i referatu ds. komunikacji.  Na posiedzenie zostanie 

zaproszony Naczelnik Wydziału Jerzy Ptak.  

   

Na posiedzenie Komisji przybył Etatowy Członek Zarządu Sebastian Czwojda, ponieważ 

Komisja chciała zapoznać się ze sprawą DPS w Rogowie.  

Korzystając z obecności Pana Sebastiana Czwojdy Przewodnicząca Komisji zapytała, czy 

drgnęło coś jeżeli chodzi o oświetlenie w Pępowie. 

Etatowy Członek Zarządu odpowiedział, że wójt Pępowa obiecał, że skontaktuje się z 

Przewodniczącą Komisji Mirosławą Bigaj, aby określić te miejsca.  

Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj poinformowała, że w ubiegłym roku Komisja 

była z wizytacją w DPS w Rogowie, a tymczasem sprawy, które wypłynęły bardzo nas 

niepokoją i chciałaby, aby zostały one wyjaśnione.  

Etatowy Członek Zarządu odpowiedział, że nie wie, czy jest kompetentną osobą, aby 

wyjaśniać te sprawy, ponieważ nie nadzoruje domów pomocy społecznej ani wydziałów 

związanych z gospodarką nieruchomościami. Poinformował, że może przekazać informacje 

o których wie. Wyjaśnił, że  jeżeli chodzi o Rogowo, to sprawy są bardzo daleko posunięte. 

Ministerstwo spraw Wewnętrznych i Administracji stwierdziło, że pałac w Rogowie nie 

podpadał pod przepisy reformujące nasze rolnictwo 1944 roku. W związku z tym mamy 

problem polegający na tym, że toczy się proces zmierzający do podważenia decyzji 

komunalizacyjnej z 1999 roku przekazującej tę nieruchomość na rzecz powiatu 

gostyńskiego. Konsekwencja przypadku takiej decyzji jest podobna jak w Chwałkowie, że 

właściciele mają od nas prawo żądać tej nieruchomości. Czyli sytuacja jest analogiczna. Na 

dzień dzisiejszy decyzja ta nie jest jeszcze uchylona i jest w finalnym momencie. Czekamy 

na zamknięcie postępowania administracyjnego i czekamy na wydanie decyzji. Odwołanie 

będzie zależało od treści przedmiotowej decyzji.  

Kolejną sprawą, którą poruszyła Przewodnicząca Komisji to zdarzenie pobicia mieszkanki 

przez inną mieszkankę na terenie Domu Pomocy Społecznej w Rogowie. Dodała, że sprawa 

ta odbiła się echem w mediach ogólnopolskich i poprosiła o wyjaśnienie tej kwestii.  

Etatowy Członek Zarządu poinformował, że trzeba się zastanowić, czy problemem jest 

zdarzenie, czy problemem jest to, że ma wymiar medialny.  

Przewodnicząca Komisji oznajmiła, że sprawa nie trafiłaby do mediów, gdyby  nie była ona 

tak  drastyczna. 

Etatowy Członek Zarządu Sebastian Czwojda oznajmił, że nie chce się wypowiadać w tej 

sprawie, ponieważ nikt z nim nie rozmawiał na ten temat. Zarząd Powiatu również nie 

zajmował się jeszcze tą sprawą. W tej chwili sprawa została zgłoszona do odpowiednich 

organów. 

Członek Komisji Antoni Kuś zgodził się z wypowiedzią Etatowego Członka Zarządu. 

Dodał, że my jako Komisja raczej nie powinniśmy zajmować się w tej chwili tą sprawą. 



W związku z zaistniałą sytuacją oraz wątpliwościami członków Komisji na posiedzenie 

zaproszono Wicestarostę Janusza Sikorę.  

Wicestarosta wyjaśnił, że zdarzenie miało miejsce 11 stycznia br., a 13 stycznia br. Dyrektor 

DPS poinformowała go o zdarzeniu, które miało miejsce w Domu. Na miejsce wezwano 

zespół ratownictwa medycznego z Gostynia oraz Krotoszyna. Pobita kobieta została 

przewieziona do szpitala w Gostyniu, natomiast mieszkanka, która spowodowała całe 

zdarzenie pozostała w DPS, gdyż pogotowie odmówiło przewiezienia jej do szpitala w 

Kościanie z powodu jej spokojnego zachowania. Wyjaśnił, że Dyrektor DPS w Rogowie w 

poniedziałek udała się z mieszkanką do lekarza psychiatry do Krotoszyna po skierowanie do 

szpitala specjalistycznego, w konsekwencji czego mieszkanka, która spowodowała 

zdarzenie została odwieziona do szpitala w Kościanie na obserwację.  

Wicestarosta kontynuując poinformował, że DPS w Rogowie jest przeznaczony dla osób 

psychicznie chorych i jest to dom, a nie szpital zamknięty. Przekazał informację, że zlecił 

przeprowadzenie kontroli w DPS w Rogowie Dyrektorowi Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gostyniu. Postępowanie kontrolne zostało przeprowadzone przez dwóch 

pracowników. Protokół został sporządzony i zostanie przekazany Zarządowi Powiatu. W 

protokole opisano przebieg całego zdarzenia. Ponadto jest również monitoring zarówno z 

miejsca pobicia, jak i pracy pielęgniarek oraz opiekunek w momencie zdarzenia. W tej chwil 

czekamy na wyjaśnienia policji, której monitoring został również przekazany. Z kontroli 

przeprowadzonej przez PCPR wynika, że pielęgniarki i opiekunki zareagowały prawidłowo 

wzywając na miejsce pogotowie i policję powiadamiając Dyrektora placówki oraz rodziny 

mieszkanek. Ponadto podjęto prawidłowe działania zabezpieczające obydwie mieszkanki.  

Przewodnicząca Komisji zabierając głos poinformowała, że z tego, co dowiadujemy się z 

mediów, to konflikt pomiędzy mieszkankami już jakiś czas trwa. Zapytała, czy ta agresywna, 

młoda osoba nie mogłaby zostać przeniesiona do innego domu, aby konfliktu nie 

kontynuować.  

Wicestarosta odpowiedział, że na prośbę Dyrektora placówki osoba ta została skierowana 

na obserwację do szpitala w Kościanie. Po obserwacji lekarze ci stwierdzą, czy osoba ta 

nadaje się, aby przebywać w DPS, czy trzeba będzie umieścić ją w zakładzie zamkniętym. 

Sprawę tę należy zostawić do rozstrzygnięcia specjalistom.  

Przewodnicząca Komisji podsumowując dodała, że asekuracyjne postępowanie Pani 

Dyrektor jest bardzo mądre. 

Pan Alfred Siama zapytał, czy obie panie przebywają nadal w szpitalu.  

Wicestarosta wyjaśnił, że poszkodowana w zdarzeniu wróciła już do DPS w Rogowie.  

Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj podziękowała Wicestaroście za wyjaśnienia 

oraz za szybką reakcję w sprawie.  

 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Mikołaj Rogala. 

 

Zdaniem Pana Alfreda Siamy Komisja powinna zaczekać na wyniki postępowania ze strony 

policji oraz ze strony starostwa powiatowego. Dopóki to nie zostanie zakończone, to nie ma 

sensu interweniować.  

Przewodnicząca Komisji podsumowując wyjaśniła, że Komisja pochyliła się nad 

zaistniałym zdarzeniem i będzie oczekiwała na wyniki postepowań.  

Etatowy Członek Zarządu Sebastian Czwojda poinformował, że na pewno doszło do 

popełnienia przestępstwa. Natomiast sprawa zbadania okoliczności i odpowiedzialności 

osób, które brały udział w tym zdarzeniu, to jakby inna kwestia. Dodał, że są znamiona 



czynu, natomiast wobec osób psychicznie chorych mogą zostać zastosowane różnego 

rodzaju środki, które wyeliminują zagrożenia.  

 

Przewodnicząca Komisji na prośbę Członków Komisji postanowiła, że jeżeli chodzi o 

wizytacje Komisji w drugim półroczu, to zostaną one ustalone w czerwcu br. Zaproponowała, 

że mogłaby to być Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w Gostyniu i np.  Warsztaty 

Terapii Zajęciowej w Piaskach.  

 

Przewodnicząca Komisji zapytała Pana Mikołaja Rogalę, czy zapoznał się ze 

sprawozdaniem Komisji oraz z proponowanym planem pracy na 2020 r. 

Pan Mikołaj Rogala potwierdził. Dodał, że nie wnosi do tych dokumentów żadnych uwag.  

 

Ad 7)  

Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj podziękowała zebranym za przybycie, po czym 

zamknęła posiedzenie komisji. 

        

 

Przewodnicząca Komisji 

Samorządowo-Organizacyjnej, 

Spraw Społecznych 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Mirosława Bigaj 

 

Protokołowała: Joanna Bilińska 


